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§ 284 Dnr KS 2023-000035 101 

Revisorerna har ordet 

Sammanfattning 
Då det inte fanns någon representant för revisionen närvarande lämnas ingen 

information på sammanträdet. 

____________________________________________________________________
__________ 
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§ 285 Dnr KS 2023-000620 169 

Interpellation om skjutanläggning i Skellefteå 
kommun, av Jens Wennberg (L) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Behandlingen av ärendet har avslutats. 

Inlägg 
Jens Wennberg (L) samt Felicia Lundmark (S) yttrar sig. 

Sammanfattning 
Kommunfullmäktigeledamoten Jens Wennberg (L) har ställt följande interpellation 

till bygg- och miljönämndens ordförande: 

"Vi lever i dag i ett ansträngt säkerhetsläge. Det senaste försvarsbeslutet visar även 

på ett stort behov av att rusta upp den svenska försvarsförmågan. Detta innebär 
att olika typer att anläggningar kommer att behöva renoveras eller ny byggas. 

Denna tillväxt kommer även att ske, synas inom Skellefteå kommun. I Skellefteå 

har det funnits skjutbanor ute på hedensbyn. Dessa är inte längre tillgängliga för 
skjutningar. Jag vet att det förts en diskussion om att bygga en ny och 

miljöcertifierat skjutanläggning i Ursviken.  

Utifrån detta ställer jag följande frågor till bygg- och miljönämndens ordförande; 

 Hur planerar i dag Skellefteå kommun för en ny skjutanläggning? 

 Förs det i dag några samtal med Försvarsmakten kring byggandet av en ny 

skjutanläggning? 

 När är det tänkt att en ny, modern skjutanläggning ska finnas tillgänglig?” 

Bygg- och miljönämndens ordförande Felicia Lundmark (S) lämnar följande svar: 

"Fråga: Hur planerar idag Skellefteå kommun för en ny skjutanläggning? 

Svar: Skellefteå kommun är inte en aktör för skjutanläggningar. Försvaret har olika 
skytteanläggningar på skjutfältet i Tåme. Även polismyndigheten har anläggningar 

för skytteövningar. På Hedensbyn har två olika föreningar bedrivit jakt respektive 
sportskytte. Båda dessa skyttebanor ligger nära bebyggelse och nära 

friluftsområden. De har därför bedömts störande. Samtidigt pågår planering för nya 

bostadsområden på Morö Backe intill. Kommunen har därför i samarbete med 
aktuella föreningar letat alternativa lokaliseringar och resultatet är nu att det pågår 

ett arbete med detaljerad planering och tillståndsprövning för att dessa banor ska 
få kunna etableras i Ursviken. 

Fråga: Förs det idag några samtal med Försvarsmakten kring byggandet av en ny 

skjutanläggning? 
Svar: Det är ingenting som jag har någon information om. 

Fråga: När är det tänkt att en ny, modern skjutanläggning ska finnas tillgänglig?  
Svar: Jag har inte fått veta någon tidslinje när det ska vara klart." 

____________________________________________________________________
________ 
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§ 286 Dnr KS 2023-000632 160 

Interpellation om hur planeringen ser ut för att 
klara en kris/krig i Skellefteå kommun, ställd till 
kommunstyrelsens ordförande, av Jens Wennberg 
(L) 

Kommunfullmäktiges beslut 

Behandlingen av ärendet har avslutats. 

Inlägg 

Jens Wennberg (L), Lorents Burman (S), Daniel Sjögren (S) samt Andreas 
Löwenhöök (M) yttrar sig. 

Sammanfattning 
Kommunfullmäktigeledamoten Jens Wennberg (L) har ställt följande interpellation 

till kommunstyrelsens ordförande: 

"Sveriges radio har gjort en stor undersökning bland landets alla länsstyrelser. I 
undersökningen framkom att det i dag inte föreligger några förutsättningar att 

hantera en kris, krigssituation i kommunerna. Under kalla kriget hade Sverige byggt 
upp gigantiska förråd av mat, drivmedel, mediciner, medicinskutrustning, kläder 

m.m. Allt detta avvecklades när den politiska majoriteten bedömde att de inte 
längre behövdes. Att en militär konflikt inte såg som realistisk i vårt närområde.  

Torsdagen den 24 februari 2022 förändrades allt detta i Europa. Ryssland inleder 

ett anfallskrig mot Ukraina. Ett krig som ännu pågår och är blodigt. Nu gör ÖB, 
försvarsberedningen en helt annan bedömning. De säger att militärt angrepp mot 

Sverige inte går att utesluta. Men ansvaret att bygga upp en civil beredskap, lager 
m.m. ligger på kommunerna. Pandemin visade med all tydlighet på stora brister 

hos kommunerna när det gällde lager av tex mediciner och medicinsk 

förbrukningsmateriel. Att göra upphandlingar när krisen redan var här visade sig 
inte vara lätt och blev kostsam. Ett litet land kom på undantag för större lände.  

Att nu bygga upp ny lager kapacitet kommer att kosta för att få en robusthet i vårt 
försörjningssystem. Transport kommer att bli en nyckelfråga. De måste helt enkelt 

fungera så att vi får drivmedel, mat m.m. till vår landsände. Vi är inte 
självförsörjande i norr när det kommer till livsmedel. Ukraina kriget visar med all 

tydlighet att el infrastrukturen är väldigt utsatt och sårbar. Räddningstjänsten 

kommer att få en nyckelposition vid händelse av ett militärt angrepp. Kriget i 
Ukraina kriget visat med all tydlighet hur utsatta, sårbara de som jobbar inom 

räddningstjänsten är. 

Kommunen har ett stort ansvar att trygga och se till att samhällsviktiga funktioner 

fungerar i händelse av kris/krig. Det handlar om skola, äldreomsorg, dricksvatten, 

el, räddningstjänst m.m. Skellefteå kommun har tex byggt upp en hemtjänst som 
är helt beroende av bilburenpersonal. En avgörande viktig faktor är att 

säkerställande att det politiska beslutfattandet fungerar och att det finns en central 
ledningsfunktion som är skyddad. 

Utifrån detta ställer jag följande fråga till kommunstyrelsens ordförande Lorents 
Burman;  

 Hur planerar Skellefteå kommun för en trygg och säker ledningsfunktion?" 

Kommunstyrelsens ordförande Lorents Burman (S) lämnar följande svar: 
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"Jens Wennberg (L) har ställt en interpellation om planering för att klara kris och 
krig i Skellefteå kommun. Jag konstaterar att det är stora och omfattande frågor 

och många av svaren ligger på nationell eller regional nivå. En kommun har att 
förhålla sig till den lagstiftning som finns och de överenskommelser som finns 

mellan staten i form av Myndigheten för Samhällsskydd och Beredskap (MSB) och 

kommunerna genom Sveriges Kommuner och Regioner (SKR). En kommun kan inte 
gärna hitta på egna lösningar som strider mot dessa styrningar, det ligger t o m i 

den kommunala kompetensen att en kommun inte ska ägna sig åt något som är 
någon annans ansvar. 

Jag vill också påpeka att mycket som rör detaljer kring krisberedskap och planering 
omfattas av sekretess, och det gäller i ännu högre grad totalförsvarsplanering. Jag 

kommer inte prata om sekretessbelagda uppgifter, och inte heller debattera på ett 

sätt som gör det möjligt att dra slutsatser om sårbarheter och planerade åtgärder. 

Jag vill också framhålla att det finns ett antal styrdokument som tagits fram under 

2023 och som i detta nu är på väg att beslutas. Till dessa hör exempelvis en risk- 
och sårbarhetsanalys, krisledningsplan och riktlinjer för krisberedskap. Vi kommer 

alltså få möjlighet att debattera de här frågorna vid fler tillfällen. 

De specifika frågorna som jag fått är: 

 Hur planerar kommunstyrelsen för en trygg och säker ledningsfunktion? 

Enligt lag ska det i varje kommun finnas en krisledningsnämnd, utsedd av 

kommunfullmäktige. Denna ska vara beredd att gå in och styra i en kris där 
normala beslutsvägar inte är tillräckligt. I Skellefteå kommun finns det en 

krisledningsnämnd, lagkravet är alltså uppfyllt. Varje kommun ska också ha en plan 
för hur extraordinära händelser ska hanteras, och det finns en sådan plan. Och som 

jag sade så kommer ett nytt förslag till plan för innevarande mandatperiod att 

behandlas politiskt i närtid. Vad gäller ledning i krig så har kommunstyrelsen ett 
utökat ansvar enligt den lagstiftning som finns, och som alla här vet så finns det en 

kommunstyrelse i Skellefteå kommun. Sen pågår det också ett arbete med att se 
över krigsorganisationen i enlighet med den överenskommelse som finns mellan 

MSB och SKR, men det arbetet kommer jag inte att detaljredovisa." 

____________________________________________________________________
_______ 
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§ 287 Dnr KS 2023-000633 160 

Interpellation om hur planeringen ser ut för att 
klara en kris/krig i Skellefteå kommun, ställd till 
samhällsbyggnadsnämndens ordförande, av Jens 
Wennberg (L) 

Kommunfullmäktiges beslut 

Behandlingen av ärendet har avslutats. 

Inlägg 

Jens Wennberg (L) samt Sara Keisu-Lundh (S) yttrar sig. 

Sammanfattning 

Kommunfullmäktigeledamoten Jens Wennberg (L) har ställt följande interpellation 
till samhällsbyggnadsnämndens ordförande: 

"Sveriges radio har gjort en stor undersökning bland landets alla länsstyrelser. I 

undersökningen framkom att det i dag inte föreligger några förutsättningar att 
hantera en kris, krigssituation i kommunerna. Under kalla kriget hade Sverige byggt 

upp gigantiska förråd av mat, drivmedel, mediciner, medicinskutrustning, kläder 
m.m. Allt detta avvecklades när den politiska majoriteten bedömde att de inte 

längre behövdes. Att en militär konflikt inte såg som realistisk i vårt närområde.  

Torsdagen den 24 februari 2022 förändrades allt detta i Europa. Ryssland inleder 

ett anfallskrig mot Ukraina. Ett krig som ännu pågår och är blodigt. Nu gör ÖB, 

försvarsberedningen en helt annan bedömning. De säger att militärt angrepp mot 
Sverige inte går att utesluta. Men ansvaret att bygga upp en civil beredskap, lager 

m.m. ligger på kommunerna. Pandemin visade med all tydlighet på stora brister 
hos kommunerna när det gällde lager av tex mediciner och medicinsk 

förbrukningsmateriel. Att göra upphandlingar när krisen redan var här visade sig 

inte vara lätt och blev kostsam. Ett litet land kom på undantag för större lände.  

Att nu bygga upp ny lager kapacitet kommer att kosta för att få en robusthet i vårt 

försörjningssystem. Transport kommer att bli en nyckelfråga. De måste helt enkelt 
fungera så att vi får drivmedel, mat m.m. till vår landsände. Vi är inte 

självförsörjande i norr när det kommer till livsmedel. Ukraina kriget visar med all 
tydlighet att el infrastrukturen är väldigt utsatt och sårbar. Räddningstjänsten 

kommer att få en nyckelposition vid händelse av ett militärt angrepp. Kriget i 

Ukraina kriget visat med all tydlighet hur utsatta, sårbara de som jobbar inom 
räddningstjänsten är. 

Kommunen har ett stort ansvar att trygga och se till att samhällsviktiga funktioner 
fungerar i händelse av kris/krig. Det handlar om skola, äldreomsorg, dricksvatten, 

el, räddningstjänst m.m. Skellefteå kommun har tex byggt upp en hemtjänst som 

är helt beroende av bilburenpersonal. En avgörande viktig faktor är att 
säkerställande att det politiska beslutfattandet fungerar och att det finns en central 

ledningsfunktion som är skyddad. 

Utifrån detta ställer jag följande frågor till ordförande samhällsbyggnadsnämnden 

ordförande Sara Keisu-Lundh:  

 Hur planerar samhällsbyggnadsnämnden för att lagerhålla medicin och 

medicinskt material? 

 Hur planerar samhällsbyggnadsnämnden för en uthållig räddningstjänst 

som klarar masskadeutfall och CBRN situationer? 
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 Hur planerar samhällsbyggnadsnämnden för att VA-systemet ska 

säkerställas i händelse av en kris/krigssituation?" 

Samhällsbyggnadsnämndens ordförande Sara Keisu-Lundh (S) lämnar följande 

svar: 

"Jens Wennberg (L) har ställt en interpellation om planering för att klara kris och 

krig i Skellefteå kommun. Jag konstaterar att det är stora och omfattande frågor 

och många av svaren ligger på nationell eller regional nivå. En kommun har att 
förhålla sig till den lagstiftning som finns och de överenskommelser som finns 

mellan staten i form av Myndigheten för Samhällsskydd och Beredskap (MSB) och 
kommunerna genom Sveriges Kommuner och Regioner (SKR). En kommun kan inte 

gärna hitta på egna lösningar som strider mot dessa styrningar, det ligger t o m i 
den kommunala kompetensen att en kommun inte ska ägna sig åt något som är 

någon annans ansvar. 

Jag vill också påpeka att mycket som rör detaljer kring krisberedskap och planering 
omfattas av sekretess, och det gäller i ännu högre grad totalförsvarsplanering. Jag 

kommer naturligt nog inte att stå här och prata om sekretessbelagda uppgifter, och 
inte heller debattera på ett sätt som gör det möjligt att dra slutsatser om 

sårbarheter och planerade åtgärder. 

Jag vill också framhålla att det finns ett antal styrdokument som tagits fram under 
2023 och som i detta nu är på väg att beslutas. Till dessa hör exempelvis en risk- 

och sårbarhetsanalys, krisledningsplan och riktlinjer för krisberedskap. Vi kommer 
alltså få möjlighet att debattera de här frågorna vid fler tillfällen. 

De specifika frågorna som jag fått är: 

 Hur planerar samhällsbyggnadsnämnden för att lagerhålla medicin och 

medicinskt material? 

 Hur planerar samhällsbyggnadsnämnden för en uthållig räddningstjänst 

som klarar masskadeutfall och CBRN-situationer? 

 Hur planerar samhällsbyggnadsnämnden för att VA-systemet ska 

säkerställas i händelse av en kris/krigssituation? 

Samhällsbyggnadsnämnden har sedan pandemin ett ansvar för att lagerhålla viss 

medicinsk skyddsutrustning, ett lager som är uppbyggt utifrån erfarenheterna från 
pandemin. Vad gäller övriga behov för den kommunala hälso- och sjukvården är 

det en fråga för socialnämnden och alltså ingenting samhällsbyggnadsnämnden har 

ansvar för. Sen vill jag också påpeka att MSB anger att ” I dag har vårdgivarna, 
ofta regioner men även privata och kommunala, ansvar för att försörjningen av 

läkemedel och sjukvårdsmateriel till sjukhus och andra vårdenheter fungerar. 
Dessutom ska regionerna planera för katastrofmedicinsk beredskap, vilket 

inkluderar försörjning av medicinteknisk utrustning, utrustning till personal, 
förbrukningsmateriel och läkemedel. Några statliga myndigheter har vissa 

beredskapslager. Folkhälsomyndigheten ansvarar för beredskapslagring av 

smittskyddsläkemedel för influensapandemier och smittsamma sjukdomar, som 
antivirala läkemedel och antibiotika. 

Socialstyrelsen förvaltar ett beredskapslager av läkemedel och sjukvårdsmateriel, till 
exempel sängar, reservelverk och ventilatorer. Utredningen om hälso- och 

sjukvårdens beredskap har sett över hälso- och sjukvårdens beredskap inför och vid 

allvarliga händelser i fredstid och höjd beredskap. I sitt slutbetänkande har 
utredningen föreslagit hur hälso- och sjukvårdens förmåga att hantera sådana 

händelser långsiktigt bör utvecklas.” 
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Räddningstjänstens dimensionering, kapacitet och uthållighet är en fråga som 
samhällsbyggnadsnämnden ägnar stor uppmärksamhet, och i den planering som 

görs tas det också hänsyn till de erfarenheter som gjorts i andra kommuner och 
andra länder. Sen är det förstås också frågan vad som är realistiskt att planera för 

att en kommunal räddningstjänst ska kunna hantera utan att resurser tillförs från 

andra kommuner och från statligt håll, men det är fråga som måste diskuteras på 
det nationella planet. En förmågeförstärkning har skett i och med ingången i 

räddningssamverkan Nord. Syftet med ambitionsökningen i lag om skydd mot 
olyckor var just att öka den nationella förmågan att hantera större, mer komplexa 

och samtidiga olyckor. 

Det finns naturligtvis en planering för hur vatten och avlopp ska fungera i en kris, 

men exakt hur den planeringen ser ut hör till de saker som jag inte är beredd att 

stå här och diskutera. Den kommunala VA-verksamheten arbetar kontinuerligt med 
förnyelse och underhåll av såväl VA-anläggningar ovan jord som under jord. Allt för 

att VA-anläggningarna ska vara robusta och i bästa möjliga status redan vid 
ingången till en kris/krigssituation. 

Parallellt med detta bedrivs ett omfattande – och sedan Ryssland invasion av 

Ukraina accelererande – arbete med att stärka säkerheten för VA verksamheten. 
Arbetet handlar om att utifrån den hotbild (främmande makt, terrorism, 

brottslighet) som finns mot samhällskritisk infrastruktur – där VA är en del – vidta 
olika typer av åtgärder för att stärka informationssäkerhet, fysisk säkerhet och 

personalsäkerhet. 

I arbetet med att stärka säkerheten ingår även genomförandet av risk- och 

sårbarhetsanalyser, upprättandet av krislednings- och beredskapsplaner samt 

genomförande av kontinuitetsplanering i syfte att planera för hur verksamheten 
skall kunna upprätthållas och bedrivas på en tolerabel nivå i händelse av en allvarlig 

störning eller kris. 
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För att vid en störning/kris säkerställa kommunikation för samverkan och ledning – 
internt inom VA och med externa aktörer inom allmän ordning, säkerhet, hälsa och 

försvar – tillförs RAKEL som sambandsmedel." 

____________________________________________________________________

________ 
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§ 288 Dnr KS 2023-000634 160 

Interpellation om hur planeringen ser ut för att 
klara en kris/krig i Skellefteå kommun, ställd till 
nämnden för support och lokalers ordförande, av 
Jens Wennberg (L) 

Kommunfullmäktiges beslut 

Behandlingen av ärendet har avslutats. 

Inlägg 

Jens Wennberg (L), Tomas Teglund (S), Carina Sundbom (C) samt Andreas 
Löwenhöök (M) yttrar sig. 

Sammanfattning 
Kommunfullmäktigeledamoten Jens Wennberg (L) har ställt följande interpellation 

till nämnden för support och lokalers ordförande: 

"Sveriges radio har gjort en stor undersökning bland landets alla länsstyrelser. I 
undersökningen framkom att det i dag inte föreligger några förutsättningar att 

hantera en kris, krigssituation i kommunerna. Under kalla kriget hade Sverige byggt 
upp gigantiska förråd av mat, drivmedel, mediciner, medicinskutrustning, kläder 

m.m. Allt detta avvecklades när den politiska majoriteten bedömde att de inte 
längre behövdes. Att en militär konflikt inte såg som realistisk i vårt närområde.  

Torsdagen den 24 februari 2022 förändrades allt detta i Europa. Ryssland inleder 

ett anfallskrig mot Ukraina. Ett krig som ännu pågår och är blodigt. Nu gör ÖB, 
försvarsberedningen en helt annan bedömning. De säger att militärt angrepp mot 

Sverige inte går att utesluta. Men ansvaret att bygga upp en civil beredskap, lager 
m.m. ligger på kommunerna. Pandemin visade med all tydlighet på stora brister 

hos kommunerna när det gällde lager av tex mediciner och medicinsk 

förbrukningsmateriel. Att göra upphandlingar när krisen redan var här visade sig 
inte vara lätt och blev kostsam. Ett litet land kom på undantag för större lände.  

Att nu bygga upp ny lager kapacitet kommer att kosta för att få en robusthet i vårt 
försörjningssystem. Transport kommer att bli en nyckelfråga. De måste helt enkelt 

fungera så att vi får drivmedel, mat m.m. till vår landsände. Vi är inte 
självförsörjande i norr när det kommer till livsmedel. Ukraina kriget visar med all 

tydlighet att el infrastrukturen är väldigt utsatt och sårbar. Räddningstjänsten 

kommer att få en nyckelposition vid händelse av ett militärt angrepp. Kriget i 
Ukraina kriget visat med all tydlighet hur utsatta, sårbara de som jobbar inom 

räddningstjänsten är. 

Kommunen har ett stort ansvar att trygga och se till att samhällsviktiga funktioner 

fungerar i händelse av kris/krig. Det handlar om skola, äldreomsorg, dricksvatten, 

el, räddningstjänst m.m. Skellefteå kommun har tex byggt upp en hemtjänst som 
är helt beroende av bilburenpersonal. En avgörande viktig faktor är att 

säkerställande att det politiska beslutfattandet fungerar och att det finns en central 
ledningsfunktion som är skyddad. 

Utifrån detta ställer jag följande frågor till nämnden för support och lokalers 
ordförande Tomas Teglund:  

 Hur planerar nämnden för support och lokaler för att trygga 

livsmedelsförsörjningen? 
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 Hur planerar nämnden för support och lokaler för att trygga 

drivmedelsförsörjningen?" 

Nämnden för support och lokalers ordförande Tomas Teglund (S) lämnar följande 

svar: 

"Fråga: Hur planerar nämnden för support och lokaler för att trygga 

livsmedelsförsörjningen? 

Svar: Ett led i att trygga livsmedelsförsörjningen är det arbete som bedrivs för att 
upphandla livsmedel lokalt och att samarbeta med det lokala jordbruket. 

Fråga: Hur planerar nämnden för support och lokaler för att trygga 
drivmedelsförsörjningen? 

Svar: Vi följer Skellefteå kommuns inriktning mot en fossilfri fordonsflotta. 

____________________________________________________________________

_______ 
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§ 289 Dnr KS 2023-000657 107 

Interpellation om startup bolag i Skellefteå Kraft 
AB, av Per Boström (KD) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Behandlingen av ärendet har avslutats. 

Inlägg 
Per Boström (KD), Lorents Burman (S), Markku Abrahamsson (SD), Hans 

Brettschneider (MP) samt Andreas Löwenhöök (M) yttrar sig. 

Sammanfattning 

Kommunfullmäktigeledamoten Per Boström (KD) har ställt följande interpellation till 
kommunstyrelsens ordförande: 

"Skellefteå Kraft AB har beslutat att avyttra sina ägarandelar (29,7%) i bolaget 
Charge Amps AB.  

Ett bolag som samägts med bl.a. OKQ8 ekonomisk förening (30,2%). 

Bolaget har utvecklat och levererat tillbehörsprodukter till elbilsmarknaden. Med ett 
produktutbud bestående av laddkablar och laddboxar till elbilar. En viktig aktör för 

att möjliggöra laddinfrastruktur i den gröna omställningen. 

 Köpare av samtliga aktier i bolaget Charge Amps AB är NaaS Technology Inc, ett 

Kinesiskt Bolag. 

50% av köpesumman om 724 miljoner delbetalas via aktier i bolaget Naas 
Technology Inc. 

Skellefteå Kraft AB blir således delägare i detta kinesiska bolag.  

Kristdemokraterna ser allvarligt på avyttrandet av Charge Amps AB aktier till 

nämnda köpare och delägarskapet i det kinesiska bolaget. Inte minst utifrån 
gällande säkerhetspolitiska och världsekonomiska läget. 

Med anledning av ovanstående vill Kristdemokraterna därför ställa följande frågor: 

 Ser Skellefteå Stadshus AB några risker med att Skellefteå Kraft AB avyttrat 

aktierna i Charge Amps AB till ett kinesiskt bolag? 

 Är det förenligt med kommunallagen att ett kommunalt bolag driver 

startupbolag i syfte att avyttra dessa? 

 Är det förenligt med Skellefteå Kraft AB:s ägardirektiv att vara delaktig i att 

driva startupbolag för att sedan avyttra bolag till externa ägare? 

 Är det förenligt med Skellefteå Kraft AB:s ägardirektiv att avyttra bolag till 

externa ägare som kan ha kopplingar till säkerhetspolitiskt känsliga länder? 

 Planerar Skellefteå Kraft AB eller något annat kommunalt bolag framledes 

vara delaktig i att driva startupbolag? 

Kommunstyrelsens ordförande Lorents Burman (S) lämnar följande svar: 

"Angående den inledande frågan om Skellefteå Stadshus AB ser risker med att 

Skellefteå Kraft sålt ett innehav i ett delägt bolag är svaret nej. 
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Per Boström sitter ju också själv som suppleant i styrelsen i Skellefteå Stadshus, 
varför du känner till samtliga diskussioner och dialoger som har förekommit i frågan 

och vilka avvägningar som har gjorts såväl av Skellefteå Kraft AB:s styrelse som 
Skellefteå Stadshus styrelse. Vid dessa forum fanns alla möjligheter att ta del av 

avvägningar och konsekvensanalyser för att få svar på sina frågor.  

När Skellefteå Kraft AB bedriver verksamhet, genom hel- eller delägda bolag utgör 
syftet med verksamheten det viktigaste, oavsett om verksamheten förvärvas eller 

startas upp från grunden. Likväl som att förvärva verksamheter har de 
kommunägda bolagen möjlighet att sälja en verksamhet utifrån den beslutsordning 

som kommunfullmäktige fastställt.  

Enligt ägardirektivet ska Skellefteå Kraft AB bl a ”kontinuerligt anpassa tjänster och 

produktportfölj så att det säkerställer bolagets långsiktiga konkurrenskraft”. I den 

inriktningen ingår att utveckla verksamheter som möter kundernas behov, vilket 
kan innebära förvärv eller bildande av nya organisationer/bolag. Det kan också 

innebära att bolaget behöver utforska nya modeller och inriktningar som ligger i 
linje i verksamheten. Det handlar om sedvanlig affärsutveckling för ett bolag. Vissa 

utforskande delar går man inte vidare med, medan andra delar inkluderas i de 

långsiktiga strategier som bolagsstyrelsen fattar beslut om. I en föränderlig värld 
där nya inriktningar och nya affärsmodeller ständigt prövas är detta en naturlig del 

för alla bolag som vill fortsätta vara konkurrenskraftiga.  

I Skellefteå Kraft AB:s ägardirektiv finns det inte noterat några speciella 

instruktioner för det fall en verksamhet skulle säljas. Ägardirektivet är i stället 
utformat utifrån ägarens mål och syfte med verksamheten, för att bl a bidra till att 

kommunens vision och kommunövergripande mål nås. Självklart bedöms såväl 

exempelvis säkerhetsaspekter som affärsnytta vid företagsledningens och 
styrelsens strategiska inriktningar och vägval. Speciellt berörs alltid 

säkerhetsaspekter när det gäller förvärv eller försäljning av känslig infrastruktur, 
vilket det inte var i detta fall. Här förs dock alltid en regelbunden dialog med 

berörda instanser och myndigheter. Likväl som att exempelvis beslutet om 

försäljningen av Volvo i Sverige till kinesiska bolag föregicks av riskbedömningar 
och analyser, så görs alltid en konsekvensbedömning vid varje affärshändelse. I 

detta fall blir dessutom det gemensamma ägandet tidsbegränsat. Skellefteåkraft 
kommer att helt avyttra samägandet i Charge Amps och det kommer att ske enligt 

lagens krav om 6 månader efter Charge Amps försäljning. 

Skellefteå Kraft AB fortsätter att utvecklas och det är inte uteslutet att fler 
verksamheter/bolag tillkommer som antingen är nystartade eller inarbetade inom 

ramen för Skellefteå Krafts verksamhetsområde." 

____________________________________________________________________

______________ 
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§ 290 Dnr KS 2023-000492 701 

Färdplan Nära vård 2030 

Kommunfullmäktiges beslut 
Färdplan Nära vård i Västerbotten i Västerbotten 2030 fastställs enligt 

socialnämndens beslut 2023-05-25 § 148. 

Sammanfattning 
Socialnämnden beslutade 2023-05-25 § 148 att rekommendera kommunfullmäktige 

fastställa Färdplan Nära Vård i Västerbotten som en gemensam strategi för nära 
vård, omsorg och stöd. 

Bakgrunden är att för skapa en gemensam viljeinriktning och en kraftsamling för 
omställningen till Nära vård i Västerbotten har en färdplan arbetats fram i 

samverkan mellan Region Västerbotten och länets 15 kommuner. Denna bör  
beslutas på fullmäktigenivå, då omställningen till Nära vård handlar om 

välfärdstjänster och berör många områden och verksamheter utöver hälso- och 

sjukvård. 

Beslutsunderlag 

Protokoll, kommunstyrelsen 2023-09-05 § 311 
Protokoll, socialnämnden 2023-05-25 § 148 

Tjänsteskrivelse, socialkontoret 2023-04-28 
Styrdokument Färdplan Nära vård 2030 i Västerbotten 

Skrivelse, Rekommendation till beslut om Färdplan Nära vård 2030 i Västerbotten 
____________________________________________________________________

__________ 

Beslutet sänds till 
Socialnämnden 

Region Västerbotten 
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§ 291 Dnr KS 2023-000571 003 

Förändring av kommunstyrelsens reglemente 
avseende ansvar för platsens kompetensförsörjning 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunstyrelsens reglemente § 6 tillförs följande punkt: 

” Arbetet för att, tillsammans med den nationella nivån, regionala nivån och lokala 
aktörer, bidra till platsens kompetensförsörjning.” 

Inlägg 
Hans Brettschneider (MP) samt Evelina Fahlesson (S) yttrar sig. 

Sammanfattning 
Kommunstyrelsen behandlade 2023-06-14 § 270 ärendet ”Uppdragsplan 2024-2028 

för kommunstyrelsen” och beslutade bland annat att uppdra till 
kommunledningskontoret att skyndsamt upprätta förslag till komplettering av 

kommunstyrelsens reglemente enligt uppdragsplanen. 

I uppdragsplanen anges följande under rubriken ”Förslag till ändring av nämndens 
ansvarsområde: ”Det pågår just nu en extraordinär samhällsomvandling i Skellefteå 

kommun. Behovet av arbetskraft är om-fattande för kommunen, regionen och det 
lokala näringslivet. Kommunledningskontoret arbetar aktivt för att på olika sätt 

attrahera nya invånare och ny kompetens till Skellefteå. Inom ramen för 

kommunstyrelsens ansvar för högre utbildning arbetar förvaltningen också intensivt 
med att utveckla Campusområdet och på olika sätt lägga grunden för en tryggad 

kompetensförsörjning under kommande år. Styrelsens reglemente behöver därmed 
tydliggöras när det gäller ansvaret för att, tillsammans med den nationella nivån, 

regionala nivån och lokala aktörer, bidra till platsens kompetensförsörjning.” 

Kommunledningskontoret har upprättat ett förslag till komplettering av 

reglementet, varvid även beaktats personalnämndens ansvarsområde. 

Yrkanden 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunstyrelsens reglemente § 6 tillförs följande 

punkt: 

” Arbetet för att, tillsammans med den nationella nivån, regionala nivån och lokala 

aktörer, bidra till platsens kompetensförsörjning.” 

Evelina Fahlesson (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 

Beslutsgång 
Ordföranden finner att det endast finns ett förslag till beslut, vilket också blir 

kommunfullmäktiges beslut. 

Beslutsunderlag 

Protokoll, kommunstyrelsen 2023-09-05 § 312 
Tjänsteskrivelse, kommunledningskontoret 2023-08-01 

Protokollsutdrag, kommunstyrelsen 2023-06-14 § 270 

Styrdokument, uppdragsplan för kommunstyrelsen 
____________________________________________________________________

______________ 

Beslutet sänds till 

Kommunstyrelsen 
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Förvaltningen support och lokaler, ansvarig för politikerportalen 
Personalnämnden 
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§ 292 Dnr KS 2023-000479 003 

Reglemente för Gemensam måltidsnämnd samt 
delegation att fastställa personalpriser i 
restaurangen på Skellefteå lasarett 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Reglemente för Gemensam måltidsnämnd fastställs enligt nämndens 

förslag 2023-05-22 § 23. 

2. Nämnden får delegation att fastställa personalpriser i restaurangen på 

Skellefteå lasarett. 

Sammanfattning 

Kommunfullmäktige antog gemensam måltidsnämnds reglemente i november 2014. 
Gemensam måltidsnämnd har gjort en översyn av sitt reglemente. Översynen har 

resulterat i ett förslag till förändring utifrån vad som sägs i gemensamma 
bestämmelser för alla nämnder i Skellefteå kommun.  

Med anledning av att gemensam måltidsnämnd bedriver en personalrestaurang på 

Skellefteå lasarett ser nämnden ett behov av att komplettera reglementet med att 
få delegation för att fastställa personalpriser i restaurangen. Det kan i 

sammanhanget påpekas att kommunfullmäktige gett motsvarande delegation till 
nämnden för support och lokaler vad gäller personalrestaurangen Brinken. 

Beslutsunderlag 
Protokoll, kommunstyrelsen 2023-09-05 § 313 

Protokoll, gemensam måltidsnämnd 2023-05-22 § 23 

Tjänsteskrivelse, förvaltningen support och lokaler 2023-04-03 
Reglemente för nämnden för Gemensam måltidsnämnd 

Samverkansavtal Gemensam måltidsnämnd 
____________________________________________________________________

__________ 

Beslutet sänds till 

Gemensam måltidsnämnd 
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§ 293 Dnr KS 2023-000572 000 

Sammanträdesplan 2024 för kommunfullmäktige 

Kommunfullmäktiges beslut 
Sammanträdesplan 2024 för kommunfullmäktige fastställs enligt arbetsutskottets 

förslag. 

Sammanfattning 
Ett förslag till sammanträdesplan för 2024 har upprättats. Förslaget bygger på 

samma principer som 2023 års sammanträdesplan, dvs särskilda 
budgetsammanträden med kommunstyrelsen och kommunfullmäktige. Vid 

upprättandet har hänsyn tagits till vad som i dag är känt beträffande 
sammanträden med regionfullmäktige, skolans ledigheter o dyl.  

Beslutsunderlag 
Protokoll, kommunstyrelsen 2023-09-05 § 311 

Tjänsteskrivelse, förvaltningen support och lokaler 2023-08-02 
Bilaga, förslag till sammanträdesplan 

____________________________________________________________________

______________ 

Beslutet sänds till 

Förvaltningen support och lokaler, ansvarig för politikerportalen 
Förvaltningen support och lokaler, infoenheten webb 
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§ 294 Dnr KS 2023-000597 102 

Avsägelse från Matilda Lind (M) av uppdrag som 
ersättare i bygg- och miljönämnden och eventuellt 
fyllnadsval 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Matilda Lind (M) befrias från uppdraget som ersättare i bygg- och 

miljönämnden. 

2. Fyllnadsval förrättas vid ett senare tillfälle. 

Sammanfattning 
Matilda Lind (M) har avsagt sig uppdraget som ersättare i bygg- och miljönämnden. 

Beslutsunderlag 
Avsägelse från Matilda Lind 

____________________________________________________________________

______________Beslutet sänds till 
Matilda Lind 

Bygg- och miljönämnden 
Förvaltningen support och lokaler, ansvarig för Troman 

Förvaltningen support och lokaler, lönecenter förtroendevalda 
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§ 295 Dnr KS 2023-000066 102 

Fyllnadsval av nämndeman 

Kommunfullmäktiges beslut 
Karl-Gustaf Lilja utses till nämndeman för perioden 2024-2027. 

Sammanfattning 
Kommunfullmäktige beslutade 2023-08-29 § 264 att utse ett antal nämndemän för 

perioden 2024 - 2027, samt att fyllnadsval av en nämndeman förrättas vid ett 

senare tillfälle.  

Beslutsunderlag 
Protokoll, kommunfullmäktige 2023-08-29 § 264 

____________________________________________________________________

______________Beslutet sänds till 
Skellefteå tingsrätt 

Förvaltningen support och lokaler, ansvarig för Troman 
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§ 296 Dnr KS 2023-000649 102 

Avsägelse från Carina Barrljung (S) av uppdraget 
som ersättare i gymnasienämnden och eventuellt 
fyllnadsval 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Carina Barrljung (S) befrias från uppdraget som  ersättare i 

gymnasienämnden. 

2. Fyllnadsval förrättas vid ett senare tillfälle. 

Sammanfattning 
 Carina Barrljung (S) har avsagt sig uppdraget som ersättare i gymnasienämnden 

Beslutsunderlag 
Avsägelse från Carina Barrljung 

____________________________________________________________________

______________Beslutet sänds till 
Carina Barrljung 

Gymnasienämnden 
Förvaltningen support och lokaler, lönecenter förtroendevalda 

Förvaltningen support och lokaler, ansvarig för Troman 
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§ 297 Dnr KS 2023-000652 102 

Avsägelse från Per Boström (KD) av uppdraget som 
ledamot i bygg- och miljönämnden och eventuellt 
fyllnadsval 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Per Boström (KD) befrias från uppdraget som ledamot i bygg- och 

miljönämnden. 

2. Olav Eriksson (KD) utses till ny ledamot i bygg- och miljönämnden för 

perioden fram till och med 2026-12-31. 

Sammanfattning 

Per Boström (KD) har avsagt sig uppdraget som ledamot i bygg- och 
miljönämnden. 

Beslutsunderlag 
Avsägelse från Per Boström 

____________________________________________________________________

______________Beslutet sänds till 
Per Boström 

Olav Eriksson 
Bygg- och miljönämnden 

Förvaltningen support och lokaler, ansvarig för Troman 
Förvaltningen support och lokaler, lönecenter förtroendevalda 
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§ 298 Dnr KS 2023-000671 102 

Avsägelse från Kaisa Edström (M) av uppdraget som 
ledamot i kommunfullmäktige 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Kaisa Edström (M) befrias från uppdraget som ledamot i 

kommunfullmäktige från och med 2023-10-01. 

2. Kommunfullmäktige anhåller hos Länsstyrelsen om ny sammanräkning för 

att utse ny ledamot i kommunfullmäktige. 

Sammanfattning 
Kaisa Edström (M) har avsagt sig uppdraget som ledamot i kommunfullmäktige.  

Beslutsunderlag 

Avsägelse från Kaisa Edström 
____________________________________________________________________

______________Beslutet sänds till 
Kaisa Edström 
Förvaltningen support och lokaler, ansvarig för Troman 

Förvaltningen support och lokaler, lönecenter förtroendevalda 
Länsstyrelsen i Västerbottens län 
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§ 299 Dnr KS 2023-000670 102 

Avsägelse från Kaisa Edström (M) av uppdraget som 
ledamot och andre vice ordförande i för- och 
grundskolenämnden och eventuellt fyllnadsval 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Kaisa Edström (M) befrias från uppdraget som ledamot och andre vice 

ordförande i för- och grundskolenämnden. 

2. Elin Segerstedt Söderberg (M) utses till ny ledamot i, samt vice ordförande 

för, för- och grundskolenämnden för perioden fram till och med 2026-12-
31. 

Sammanfattning 
Kaisa Edström (M) har avsagt sig uppdraget som ledamot och andre vice 

ordförande i för- och grundskolenämnden. 

Beslutsunderlag 

Avsägelse från Kaisa Edström 
____________________________________________________________________

______________Beslutet sänds till 
Kaisa Edström 
Elin Segerstedt Söderberg 

För- och grundskolenämnden 
Förvaltningen support och lokaler, ansvarig för Troman 

Förvaltningen support och lokaler, lönecenter förtroendevalda 
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§ 300 Dnr KS 2023-000669 102 

Avsägelse från Kaisa Edström (M) av uppdraget som 
ersättare i kommunstyrelsen och eventuellt 
fyllnadsval 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Kaisa Edström (M) befrias från uppdraget som ersättare i 

kommunstyrelsen. 

2. Elin Segerstedt Söderberg (M) utses till ny ersättare i kommunstyrelsen för 

perioden fram till och med 2026-12-31. 

Sammanfattning 

Kaisa Edström (M) har avsagt sig uppdraget som som ersättare i kommunstyrelsen. 

Beslutsunderlag 

Avsägelse från Kaisa Edström 
____________________________________________________________________

______________Beslutet sänds till 
Kaisa Edström 
Elin Segerstedt Söderberg 

Kommunstyrelsen 
Förvaltningen support och lokaler, ansvarig för Troman 

Förvaltningen support och lokaler, lönecenter förtroendevalda 
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§ 301 Dnr KS 2023-000088 700 

Motion om utökad fältverksamhet, av Andreas 
Löwenhöök (M) och Anette Lindgren (M) (1/23) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Motionen bifalls. 

Inlägg 
Anette Lindgren (M), Magnus Nilsson (S), Andreas Löwenhöök (M), Per Boström 

(KD), Maria Bernsson (C), Lena Forsman (KD), Linnea Öhman (MP), Christina 
Soldan (L), Hans Brettschneider (MP), Markku Abrahamsson (SD) samt Joakim 

Wallström (V) yttrar sig.  

Sammanfattning 

Kommunfullmäktigeledamöterna Andreas Löwenhöök (M) och Anette Lindgren (M) 
har inkommit med en motion i vilken föreslås att utöka socialtjänstens 

fältverksamhet med särskild inriktning mot unga vuxna upp till 25 år. 

Socialnämnden beslutade 2023-06-19 § 173 att bifalla motionen. Socialkontoret 
angav i sin tjänsteskrivelse att förvaltningen ställde sig positiv till motionen förslag 

under förutsättning av att ekonomiska resurser tillförs. Nämnden har dock inte 
villkorat sitt bifall. 

Yrkanden 
Kommunstyrelsen föreslår att motionen bifalls. 

Anette Lindgren (M), Magnus Nilsson (S), Andreas Löwenhöök (M), Per Boström 

(KD), Maria Bernsson (C), Lena Forsman (KD), Linnea Öhman (MP), Christina 
Soldan (L), Hans Brettschneider (MP) samt Markku Abrahamsson (SD) yrkar bifall 

till kommunstyrelsens förslag. 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att det endast finns ett förslag till beslut, vilket också blir 
kommunfullmäktiges beslut. 

Beslutsunderlag 
Protokoll, kommunstyrelsen 2023-09-05 § 306 

Protokoll, socialnämnden 2023-06-19 § 173  
Tjänsteskrivelse, socialkontoret 2023-05-23 

Motion 

____________________________________________________________________
__________ 

Beslutet sänds till 
Socialnämnden 
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§ 302 Dnr KS 2023-000525 450 

Renhållningsordningens lokala föreskrifter 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Renhållningsordning – föreskrifter om avfallshantering för Skellefteå 

kommun, fastställs enligt samhällsbyggnadsnämndens beslut 2023-06-19 § 

127. 

2.  Beslutet gäller från och med 2024-01-01. 

Inlägg 
Henry Andersson (M), Jens Wennberg (L) samt Sara Keisu-Lundh (S) yttrar sig.  

Sammanfattning 
Samhällsbyggnadsnämnden beslutade 2023-06-19 § 127 att föreslå 

kommunfullmäktige fastställa ett förslag till renhållningsordning, att gälla från och 
med 2024-01-01. 

Bakgrunden är att enligt miljöbalken 5 kapitel 41 § ska det för varje kommun finnas 
en renhållningsordning. Renhållningsordningen ska innehålla föreskrifter om 

hantering av avfall som gäller för kommunen. 

Föreskrifter om avfallshanteringen innehåller de kommunala bestämmelserna om 
avfallshantering. De är ett verktyg för att styra hanteringen av hushållsavfall, en 

rättslig grund för att ta ut renhållningstaxa och en rättslig grund i det dagliga 
arbetet och vid tvister. 

Föreskrifterna ska revideras vid behov. Ändringar ska ställas ut för allmänhetens 
granskning om de inte är av sådan omfattning att de inte behöver ställas ut. 

Samhällsbyggnadsnämnden beslutade 2023-01-16 § 16 om strategiskt 

inriktningsbeslut med anledning av kommunalt insamlingsansvar för förpackningar. 
Det innebär att renhållningsordningens lokala föreskrifter även behöver anpassas 

till de nya reglerna. 

Beslutsunderlag 

Protokoll, kommunstyrelsen 2023-09-05 § 310 
Protokoll, samhällsbyggnadsnämnden 2023-06-19 § 127 

Tjänsteskrivelse, samhällsbyggnadsförvaltningen 2023-05-29 

Styrdokument, renhållningsordning - Föreskrifter om avfallshantering för Skellefteå 
kommun, beslutsversion 2023-05-29, inklusive tillhörande bilagor: 

Bilaga 1. Sortering och lämning av avfall 
Bilaga 2 A. Hämtnings- och tömningsintervall upphör att gälla 2026-12-31 

Bilaga 2 B. Hämtnings- och tömningsintervall börjar att gälla 2024-01-01 
Bilaga 3. Anvisningar för transportvägar för sophämtning samt ny- och ombyggnad 

av avfallsutrymmen 

Bilaga, Renhållningsordning - Föreskrifter om avfallshantering för Skellefteå 
kommun, ändringsversion 2023-05-29, inklusive tillhörande bilagor 1, 2A, 2B, 3. 

Yttrande om reviderad renhållningsordning, föreskrifter om avfallshantering, 
nämnden för support och lokaler 

Samhällsbyggnads samlade yttrande över reviderad renhållningsordning 

____________________________________________________________________
_____________ 

Beslutet sänds till 
Samhällsbyggnadsnämnden 
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§ 303 Dnr KS 2023-000517 720 

Reviderade riktlinjer för driftbidrag till 
trygghetsboende 

Kommunfullmäktiges beslut 
Reviderade riktlinjer för driftbidrag till trygghetsboenden fastställs enligt 

kommunledningskontorets förslag. 

Inlägg 

Evelina Fahlesson (SD), Hans Brettschneider (MP), Christina Soldan (L) samt 
Kenneth Fahlesson (S) yttrar sig. 

Sammanfattning 
Skellefteå kommun har sedan 2013 ett driftbidrag för så kallade trygghetsboenden. 

De nuvarande riktlinjerna fastställdes av kommunfullmäktige 2017-10-24 § 334. 
Kommunledningskontoret har tillsammans med förvaltningarna socialkontoret och 

samhällsbyggnad tagit fram förslag till reviderade riktlinjer för trygghetsboende i 

Skellefteå kommun. 

I framtagandet av de nya riktlinjerna har kommunledningskontoret tillsammans 

med socialkontoret beaktat de andra synpunkter som framkommit bland annat i 
kontakt med fastighetsägare, samt inhämtat kunskap från förvaltningen 

samhällsbyggnad. Förvaltningen har även tagit del av riktlinjer för 

trygghetsboenden i andra kommuner i Sverige. 

De ändringar som föreslås handlar bland annat om sänkt åldersgräns för de boende 

från 70 år till 65 år, ett minimikrav om 10 lägenheter, tillägg rörande 
boendeformer, reviderade krav på fysisk utformning och tillgänglighet, intervall på 

5 år för ny ansökan och verksamhetsberättelse, justerade nivåer och uppräkning av 
bidraget, möjlighet att dra in bidrag samt möjlighet till uppföljning under 

bidragsperioden. 

Yrkanden 
Kommunstyrelsen föreslår att reviderade riktlinjer för driftbidrag till 

trygghetsboenden fastställs enligt kommunledningskontorets förslag. 

Evelina Fahlesson (S), Hans Brettschneider (MP), Christina Soldan (L) samt Kenneth 

Fahlesson (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.  

Beslutsgång 

Ordföranden finner att det endast finns ett förslag till beslut, vilket också blir 
kommunfullmäktiges beslut. 

Beslutsunderlag 
Protokoll, kommunstyrelsen 2023-09-05 § 3321 

Tjänsteskrivelse, kommunledningskontoret 2023-06-26 
Styrdokument, förslag till riktlinjer för driftbidrag till trygghetsboende, 2023-06-26 

Bilaga, Boverket ”Fortfarande för få trygghetsbostäder ute i kommunerna” 2023-05-

15 
Protokoll kommunfullmäktiges protokoll, 2017-10-24 § 334 

Styrdokument, riktlinjer för trygghetsboende i Skellefteå kommun, 2017-10-24 § 
334 

____________________________________________________________________

______________ 
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Beslutet sänds till 
Kommunledningskontoret, finans och juridik 
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§ 304 Dnr KS 2023-000570 005 

Riktlinjer för utkontraktering av 
informationsbehandling 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Lösningar där personuppgifter förs över till länder utanför EU/EES får 

enbart köpas in om de efterlever EU:s dataskyddsregler om 
tredjelandsöverföringar. Detta innebär till exempel att eventuella 

amerikanska leverantörer och underleverantörer måste vara 

självcertifierade, och att leverantörer från vissa andra länder i regel inte är 
tillåtna.  

Sådana lösningar får enbart köpas in under följande förutsättningar: 
- Verksamheten bedömer att kommunens kravkatalog avseende  

   informationssäkerhet efterlevs i tillräcklig utsträckning, se  
   kommunstyrelsens beslut 2023-04-04 § 160. 

- Om lösningen är beroende av amerikanska leverantörer eller  

  underleverantörer ska verksamheten i det enskilda fallet även  
  överväga risken att rättsläget ändras och utifrån detta ställa lämpliga  

  krav. Lämpliga krav kan till exempel vara dataportabilitet för  
  kommunens information, korta avtalstider eller framtagande av  

  hybrida lösningar där driften av informationen kan ske både internt  

  och externt. 
- Om lösningen innebär att uppgifter som är sekretessreglerade enligt  

  offentlighets- och sekretesslagen, eller information som har  
  motsvarande nivå av konfidentialitet, behandlas eller bearbetas av  

  extern IT-leverantör ska verksamheten genomföra en  

  lämplighetsprövning i samråd med informationssäkerhetssamordnare  
  och vid behov dataskyddsombud. 

2. Dessa riktlinjer gäller tills vidare. Om innebörden i EU-kommissionens 
adekvansbeslut skulle ogiltigförklaras, till exempel genom ett avgörande i 

EU-domstolen, återgår kommunen däremot i nio månader omedelbart till 
tidigare rutiner, som uttrycks i kommunfullmäktiges beslut 2023-02-28 § 

68.  

3. Riktlinjerna gäller för samtliga nämnder och bolag inom Skellefteå 
kommunkoncern.  

4. Kommunfullmäktiges beslut 2023-02-28 § 68 upphävs, med förbehåll för 
tillämpning enligt punkt 2. 

Inlägg 
Evelina Fahlesson (S) yttrar sig. 

Sammanfattning 
2023-02-28 § 68 beslutade kommunfullmäktige om en tillfällig riktlinje för 

utkontraktering av informationsbehandling. Riktlinjen skulle gälla till och med 
september 2023, och därefter förlängas eller upphöra att gälla. I detta ärende 

återrapporteras frågan för att ta ställning till vad som ska gälla efter september 

2023. 

2023-07-10 fattade EU-kommissionen ett beslut som innebar att USA anses ha 

adekvat skyddsnivå för behandling av personuppgifter. Beslutet gäller för de 
organisationer som omfattas av det mellan EU och USA överenskomna ”EU-US Data 

Privacy Framework”. Beslutet möjliggör att personuppgifter behandlas av 

amerikanska företag förutsatt att de allmänna reglerna i dataskyddsförordningen 
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följs – det vill säga under motsvarande förutsättningar som personuppgifter får 
behandlas inom EU/EES. 

Det finns samtidigt en fortsatt osäkerhet i frågan eftersom det finns en betydande 
risk att EU-kommissionens beslut kommer överklagas och potentiellt 

ogiltigförklaras. 

Yrkanden 
Kommunstyrelsen föreslår att lösningar där personuppgifter förs över till länder 
utanför EU/EES får enbart köpas in om de efterlever EU:s dataskyddsregler om 

tredjelandsöverföringar. Detta innebär till exempel att eventuella amerikanska 

leverantörer och underleverantörer måste vara självcertifierade, och att 
leverantörer från vissa andra länder i regel inte är tillåtna.  

Sådana lösningar får enbart köpas in under följande förutsättningar: 

- Verksamheten bedömer att kommunens kravkatalog avseende 

informationssäkerhet efterlevs i tillräcklig utsträckning, se kommunstyrelsens beslut 

2023-04-04 § 160. 

- Om lösningen är beroende av amerikanska leverantörer eller underleverantörer 

ska verksamheten i det enskilda fallet även överväga risken att rättsläget ändras 
och utifrån detta ställa lämpliga krav. Lämpliga krav kan till exempel vara 

dataportabilitet för kommunens information, korta avtalstider eller framtagande av 

hybrida lösningar där driften av informationen kan ske både internt och externt. 

- Om lösningen innebär att uppgifter som är sekretessreglerade enligt offentlighets- 

och sekretesslagen, eller information som har motsvarande nivå av konfidentialitet, 
behandlas eller bearbetas av extern IT-leverantör ska verksamheten genomföra en 

lämplighetsprövning i samråd med informationssäkerhetssamordnare och vid behov 
dataskyddsombud /beslutspunkt 1); 

att dessa riktlinjer gäller tills vidare. Om innebörden i EU-kommissionens 

adekvansbeslut skulle ogiltigförklaras, till exempel genom ett avgörande i EU-
domstolen, återgår kommunen däremot i nio månader omedelbart till tidigare 

rutiner, som uttrycks i kommunfullmäktiges beslut 2023-02-28 § 68 (beslutspunkt 
2); 

att riktlinjerna gäller för samtliga nämnder och bolag inom Skellefteå 

kommunkoncern (beslutspunkt 3); samt  

att kommunfullmäktiges beslut 2023-02-28 § 68 upphävs, med förbehåll för 

tillämpning enligt punkt 2 (beslutspunkt 4). 

Evelina Fahlesson (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.  

Beslutsgång 
Ordföranden finner att det endast finns ett förslag till beslut, vilket också blir 

kommunfullmäktiges beslut. 

Beslutsunderlag 

Protokoll, kommunstyrelsen 2023-09-05 § 332 
Tjänsteskrivelse, kommunledningskontoret 2023-08-09 

____________________________________________________________________

______________ 

Beslutet sänds till 

Kommunledningskontoret, personal & Utveckling 
Förvaltningen support och lokaler, kommunikation 
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Förvaltningen support och lokaler, ITVU 
Samtliga nämnder 

Samtliga bolag 
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§ 305 Dnr KS 2023-000315 531 

Motion om att utreda behovet av bussvärdar på 
skolbussar, av Christina Soldan (L) (9/23) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Motionen avslås. 

Inlägg 
Christina Soldan (L), Fredrik Stenberg (S), Filip Palukka (V), Linnea Öhman (MP), 

Iosif Karambotis (S) samt Markku Abrahamsson (SD) yttrar sig. 

Sammanfattning 

Kommunfullmäktigeledamoten Christina Soldan (L) har inkommit med en motion i 
vilken föreslås att en utredning genomförs för att undersöka behovet av bussvärdar 

på skolbussar i Skellefteå kommun (beslutspunkt 1); samt möjligheten av att införa 
bussvärdar på skolbussar för att minska trakasserier, mobbning och andra former 

av oönskat beteende ses äver (beslutspunkt 2). 

För- och grundskolenämnden beslutade 2023-06-20 § 87 att motionen avslås, samt 
att förvaltningen får i uppdrag att följa frågan. Nämnden hänvisar till att tillgänglig 

statistik inte visar att transporter med skolbuss i sig medför otrygghet och 
kränkningar vilket skulle motivera att resurser i form av värdar ska sättas in på 

skolbussar. 

Gymnasienämnden beslutade 2023-06-19 § 81 att avslå motionen. Nämnden 
hänvisar till att något behov av att införa värdar på skolbussar inte kan påvisas. 

Yrkanden 
Kommunstyrelsen föreslår att motionen avslås. 

Christina Soldan (L) yrkar bifall till motionen. 

Fredrik Stenberg (S) samt Filip Palukka (V) yrkar bifall till kommunstyrelsens 

förslag. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer proposition på kommunstyrelsens förslag samt Christina 
Soldans yrkande, och finner att kommunfullmäktige beslutar enligt 

kommunstyrelsens förslag. 
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Beslutsunderlag 
Protokoll, kommunstyrelsen 2023-09-05 § 308 

Protokoll, för- och grundskolenämnden 2023-06-20 § 87 
Tjänsteskrivelse, utbildning och arbetsmarknad 2023-05-19 

Protokoll, gymnasienämnden 2023-06-19 § 81 
Tjänsteskrivelse, utbildning och arbetsmarknad 2023-05-19 

Motion 
____________________________________________________________________

__________ 

Beslutet sänds till 
För- och grundskolenämnden 

Gymnasienämnden 
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§ 306 Dnr KS 2023-000478 140 

Motion om ett nytt näringslivspolitiskt program, av 
Andreas Löwenhöök (M), Carina Sundbom (C), Per 
Boström (KD) och Christina Soldan (L) (16/23) 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Motionen anses besvarad i den del som avser framtagande av nytt 

näringslivspolitiskt program. 

2. Motionen avslås i den del som avser att uppnå topp 30 i Svenskt Näringsliv 

ranking. 

Reservation 

Andreas Löwenhöök (M), Anette Lindgren (M), Carina Sundbom (C), Håkan 
Andersson (C), Per Boström (KD), Christina Soldan (L) samt Jens Wennberg (L) 

reserverar sig mot beslutet till förmån för egna yrkanden. Henry Andersson (M), 
Kaisa Edström (M), Per-Ivar Skogqvist (M), Micaela Löwenhöök (M), Ramona Dolan 

(M), Helen Lundmark (M), Annette Lundqvist (M), Nils E Vesterberg (M), Viktoria 

Sundin (M), Kjell Bergmark (C), Maria Bernsson (C), Andreas Boman (KD), Frida 
Löfroth (KD) samt Lena Forsman (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för 

Andreas Löwenhööks m fl yrkande. 

Inlägg 

Andreas Löwenhöök (M), Carina Sundbom (C), Jens Wennberg (L), Per Boström 
(KD), Christina Soldan (L), Daniel Sjögren (S), Magnus Nilsson (S), Lorents Burman 

(S), Markku Abrahamsson (SD), Hans Brettschneider (MP), Martin Hedqvist (S), 

Mats Ekman (S), Daniel Enwall (S), Daniel Ådin (S), Håkan Andersson (C), Filip 
Palukka (V) Annika Bray (S), Joakim Wallström (V) samt Anette Lindgren (M) yttrar 

sig. 

Sammanfattning 

Kommunfullmäktigeledamöterna Andreas Löwenhöök (M), Carina Sundbom (C), Per 
Boström (KD) och Christina Soldan (L) har inkommit med en motion som föreslår 

att kommunstyrelsen får i uppdrag att arbeta fram ett nytt Näringslivspolitiskt 
program med målet att nå topp 30 i Svenskt näringsliv företagsranking.  

Kommunledningskontoret anför att mellan 2019-2022 har Skellefteå kommun 

arbetat utifrån ett näringslivspolitiskt program vilket har utvärderats under våren 
2023. Utifrån de lärdomar och erfarenheter från föregående program föreslås det i 

ett särskilt ärende att det under 2023 tas fram ett nytt näringslivspolitiskt program 
för perioden 2024-2026.  

Förvaltningen delar motionärernas syn på att ett näringslivspolitiskt program tydligt 

behöver visa politikens ambitioner med näringslivsarbetet.  Av de områden som 
motionärerna nämner så som dialog mellan kommun och näringsliv, service och 

bemötande samt näringslivets upplevelse av osund konkurrens finns skäl att utreda 
närmare och identifiera insatser som är mätbara kopplat till kommunens 

påverkansmöjlighet. Dessa delar behöver inkluderas i processen att ta fram ett nytt 
Näringslivspolitiskt program. 

Näringslivskontoret bedömning är att Svenskt näringslivs mätning inte är ett mål i 

sig men att resultatet av ett aktivt näringslivsfrämjande arbete kan innebära att 
företagen upplever näringslivsklimatet som bättre. Vilka områden och vilka 

målsättningar som ett nytt Näringslivspolitiskt program kommer innehålla kommer 
utarbetas under hösten 2023 utifrån erfarenheter och lärdomar från utvärderingen 

av det Näringslivspolitiska programmet för åren 2019-2022. 
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Kommunstyrelsen beslutade 2023-09-05 § 333 bland annat att 
kommunledningskontoret får i uppdrag att ta fram förslag till ett nytt 

näringslivspolitiskt program för åren 2024-2026 där det tydligt framgår 
ansvarsfördelning och uppföljning, samt att förslag till program skall kunna 

behandlas av kommunfullmäktige senast sista maj 2024. 

Yrkanden 
Kommunstyrelsen föreslår att motionen anses besvarad i den del som avser 
framtagande av nytt näringslivspolitiskt program (beslutspunkt 1); samt att 

motionen avslås i den del som avser att uppnå topp 30 i Svenskt Näringsliv ranking 

(beslutspunkt 2).  

Andreas Löwenhöök (M), Carina Sundbom (C), Per Boström (KD), Christina Soldan 

(L), Jens Wennberg (L), Håkan Andersson (C) samt Anette Lindgren (M) yrkar bifall 
till motionen. 

Daniel Sjögren (S), Magnus Nilsson (S), Lorents Burman (S), Martin Hedqvist (S), 

Mats Ekman (S), Daniel Enwall (S), Daniel Ådin (S), Filip Palukka (V) samt Annika 
Bray (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer proposition på kommunstyrelsens förslag samt Andreas 

Löwenhööks m fl yrkande, och finner att kommunfullmäktige beslutar enligt 
kommunstyrelsens förslag. 

Votering begärs och verkställs enligt följande godkända voteringsproposition: "Den 
som stöder kommunstyrelsens förslag röstar ja, den som stöder Andreas 

Löwenhööks m fl yrkande röstar nej." 

Omröstningsresultat 
Vid omröstningen avges 43 ja-röster och 21 nej-röster, 1 ledamot är frånvarande. 

Hur var och en röstat framgår av denna paragraf bifogade voteringsförteckning. 

Beslutsunderlag 

Protokoll, kommunstyrelsen 2023-09-05 § 309 
Tjänsteskrivelse, kommunledningskontoret 2023-07-12 

Motion 
 

____________________________________________________________________
______________ 

Beslutet sänds till: 
Kommunledningskontoret, näringsliv 
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Voteringsförteckning § 306 
Ja röstar: 

Annamaria Hedlund (S), Kenneth Fahlesson (S), Lorents Burman (S), Evelina 
Fahlesson (S), Mats Ekman (S), Daniel Enwall (S), Malin Berglund (S), Annika Bray 

(S), Maria Granskär (S), Martin Hedqvist (S), Iosif Karambotis (S), Sara Keisu-Lundh 
(S), Carina Lillbacka (S), Felicia Lundmark (S), Anna Lundström (S), Elisabeth 

Lundström (S), Gunilla Lundström (M), Kamel Mnad (S), Magnus Nilsson (S), Isak 
Rådahl (S), Ann Åström (S), Daniel Sjögren (S), Daniel Ådin (S), Fredrik Stenberg 

(S), Monica Widman Lundmark (S), Peter Stensmar (S), Solweig Widmark 

Andersson (S), Tomas Teglund (S),  
Markku Abrahamsson (SD), Magnus Bergmark (SD9, Elisabeth Lundqvist (SD), Tony 

Rönnqvist (SD), Pär Sehlstedt (SD), Henrik Öhman (SD), Ann Charlotte Lundqvist 
(SD),  

Monica Andersson (C),  

Joakim Wallström (V), Weidan Gong (V), Jamshed Molki (V), Filip Palukka (V), Lova 
Torstensson (V), 

Linnea Öhman (MP), Hans Brettschneider (MP). 
Nej röstar: 

Henry Andersson (M), Andreas Löwenhöök (M), Helen Lundmark (M), Ramona 

Dolan (M), Kaisa Edström (M), Anette Lindgren (M), Per-Ivar Skogqvist (M), Micaela 
Löwenhöök (M), Annette Lundqvist (M), Nils E Vesterberg (M), Viktoria Sundin (M),  

Carina Sundbom (C), Håkan Andersson (C), Kjell Bergmark (C), Maria Bernsson (C),  
Lena Forsman (KD), Per Boström (KD), Andreas Boman (KD), Frida Löfroth (KD),  

Christina Soldan (L), Jens Wennberg (L). 
 

Frånvarande: 

Kornelia Paulander (C) 
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§ 307 Dnr KS 2023-000642 101 

Remisser 

Dnr 2023-000604 

Motion om tillägg till tematiskt översiktsplan för Skellefteå kommun med fokus på 
kärnkraft – en kärnkraftsplan, av Andreas Löwenhöök (M) (19/23) 

Dnr 2023-000615 
Motion om fler böcker och färre skärmar i skolan, av Christina Soldan (L) och Jens 

Wennberg (L) (20/23) 

Dnr 2023-000636 
Motion om att ta fram en samlad strategi för hur kommunen ska förhålla sig till 

artificiell Intelligens (AI), av Per Boström (KD), Lena Forsman (KD), Frida Löfroth 
(KD) och Andreas Boman (KD) (21/23) 

____________________________________________________________________
_______ 
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§ 308 Dnr KS 2023-000562 101 

Delgivningar 

Dnr 2023-000546 

Kommunstyrelsen protokoll 2023-09-05 § 333 Utvärdering av Skellefteå kommuns 
näringslivspolitiska program för åren 2019-2022 

____________________________________________________________________
______________ 
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§ 309 Dnr KS 2023-000621 024 

Revidering av arvodesreglemente för 
förtroendevalda i Skellefteå kommun avseende 
sammanträdesarvode för förtroendevalda på heltid 
samt betydande del av heltid 

Kommunfullmäktiges beslut 

1. Arvodesreglementet för förtroendevalda i Skellefteå kommun ändras enligt 
följande: 

Nuvarande bestämmelse 5.1.1 Undantag tillförs ”Förtroendevald, 

betydande del av heltid, som är ledamot eller ersättare i 
kommunfullmäktige, har rätt till sammanträdesersättning för 

kommunfullmäktiges sammanträden”. 
Ny bestämmelse ”6.1.1 Undantag 

Förtroendevald på heltid, som är ledamot eller ersättare i 

kommunfullmäktige, har rätt till sammanträdesersättning för 
kommunfullmäktiges sammanträden”.  

Ny bestämmelse ”6.2.1 Undantag 
Förtroendevald, betydande del av heltid, som omfattas av undantag enligt 

6.1.1, har rätt till ersättning för sammanträden. Ersättning utgår för halv 
dag om sammanträdet uppgår till och med 4 timmar. Om sammanträdet 

uppgår till mer än 4 timmar utgår ersättning för hel dag. 

Halvdagsersättning uppgår till 0,0015 av grundarvodet.  
Heldagsersättning uppgår till 0,003 av grundarvodet. 

Högst ett heldagsarvode kan utgå per dag.” 

2. Ovanstående bestämmelse tillämpas retroaktivt, det vill säga från och med 

2023-01-01. 

Jäv 
Felicia Lundmark (S), Iosif Karambotis (S), Andreas Löwenhöök (M), Lorents 

Burman (S), Evelina Fahlesson (S), Ann Åström (S), Per Boström (KD), Joakim 
Wallström (V), Fredrik Stenberg (S), Daniel Sjögren (S), Tomas Teglund (S), Sara 

Keisu-Lundh (S), Kaisa Edström (M), Carina Sundbom (C), Filip Palukka (V), Lena 
Forsman (KD), Markku Abrahamsson (SD), Christina Soldan (L) samt Magnus 

Nilsson (S) deltar på grund av jäv ej i behandlingen i beslutet. 

Sammanfattning 

Kommunfullmäktige i Skellefteå kommun fastställde 2022-06-14 § 167 
arvodesreglemente för förtroendevalda i Skellefteå kommun, att gälla från och med 

2023-01-01.  Det nya reglementet innebar en omfattande förändring av principerna 

för ersättning till förtroendevalda, och utifrån den praktiska tillämpningen av 
reglementet har det uppkommit önskemål om förändringar. Kommunfullmäktige har 

därför 2022-12-06 § 226 samt 2023-05-02 § 137 beslutat om ändringar i 
reglementet. 

Enligt reglementet är de förtroendevalda indelade i fyra roller, beroende på 
uppdragets omfattning. Den förtroendevaldes roll påverkar vilken ersättning som 

utgår. Exempelvis utgår inte sammanträdesersättning för vare sig förtroendevald på 

heltid eller förtroendevald på betydande del av heltid vad avser 
kommunfullmäktiges sammanträden. 

För att det ska vara möjligt för kommunfullmäktiges ledamöter och ersättare att 
erhålla sammanträdesarvode för kommunfullmäktiges sammanträden behöver 

arvodesreglementet ändras för de två roller som i dag uttryckligen inte omfattas av 

sammanträdesarvode för kommunfullmäktige. Detta kan ske genom att det för 
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respektive roll görs ett tillägg som uttryckligen anger att dessa roller är berättigade 
till sammanträdesarvode för kommunfullmäktiges sammanträden. 

Beslutsunderlag 
Protokoll, kommunstyrelsen 2023-09-05 § 341 

Tjänsteskrivelse, kommunledningskontoret 2023-08-30 
____________________________________________________________________

______________ 

Beslutet sänds till 

Personalnämnden 
Förvaltningen support och lokaler, lönecenter förtroendevalda 

Förvaltningen support och lokaler, ansvarig för politikerportalen 
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